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متن پرسش

سلام استاد: چند سوال قبل تر در مورد آزمایش الهی فرموده بودید. سوال من اینست که آیا میتوان

مطمئن بود که بواسطه علم و اعمالمان از امتحانات خدا سربلند بیرون بیام؟ مثلا بلعم باعورا طبق

قرآن آیاتی از خدا به او داده شده بود و طبق روایات تحت عرش نظر میکرد و اسم اعظم میدانست.

خب امتحان چنین کسی چگونه بود؟ امتحانش سجده بر (اطاعت از) حجت فرستاده شده بود ولی او

سرباز زد. کسی که بواسطه پایگاه اجتماعی که دارد از حجت خدا اطاعت نکند باعث میشود جمعی از

دوستدارانش از او تبعیت کنند و چون حجت خدا همان سبیل خداست مصداق یصدون عن سبیل االله

قرار میگیرد که در قرآن عاقبتش اخسرین شدن در قیامت است. استاد فکر میکنم اگر در سلوک

شخصی و حتی سلوک اجتماعی و سیاسی مان احتمال وقوع فتنه و آزمایش الهی ندهیم و بگوم این

جریانی که در آن هستیم همان خط الهی و حق است ممکن است عاقبت بخیر نشویم. بزرگترین

عابدان مانند شیطان و بلعم باعورا امتحانشان سجده بر خلیفه خدا شد و مردود شدند.

متن پاسخ

 باسمه تعالی: سلام علیکم: همینطور است که میفرماد. به همین جهت در رجوع به پیامبر خدا و

اولیای معصومین «علیهمالسلام» هم باید متذکر باشیم که خودمان مطرح نشویم. موفق باشید


